
 

Algemene Beschouwingen bij de kadernota 
Uitgesproken door Jesse Jansen op donderdag 12 juni 2025. 
 
Voorzitter, 
 
Dit is de vierde en laatste kadernota van deze raadsperiode. 
Over een jaar zit hier een nieuwe gemeenteraad. Een raad die de 
komende jaren ieder jaar zo’n 100 miljoen euro mag verdelen. 
 
Als ik daaraan denk, vraag ik me af: waar zal de discussie dan over 
gaan? Wat laten wij die nieuwe gemeenteraad na?  Wat is er in 
2026 écht anders dan toen wij in 2022 begonnen?  
 
De afgelopen jaren hebben we veel gediscussieerd en geïnvesteerd. 
Maar als ik in onze dorpen met mensen praat gaan die gesprekken 
nog steeds over hetzelfde: 
〉 Over jongeren die maar geen woning vinden.  
〉 Over ouderen die zich afvragen of zij straks nog wel de zorg 

krijgen die ze nodig hebben.  
〉 Over hoe onveilig het is om te fietsen door onze dorpscentra. 

 
En dan vraag ik me af: zijn we dan wel écht goed bezig geweest? 
Hebben we de capaciteit die we hadden wel ingezet voor wat er 
echt toe doet? En hebben we onze middelen ook ingezet voor wat 
er echt toe doet?  
 
Op papier is er de afgelopen jaren veel gebeurd. We hebben visies 
geschreven, programma’s opgesteld en uitvoeringsagenda’s 
gepresenteerd. 
 
Maar de vraag is: lukt het ons ook om die plannen om te zetten 
in zichtbare actie? In de dorpen, op straat, bij de mensen thuis? 
 
Neem bijvoorbeeld onze woonvisie. Een document van 32 pagina’s 
dat later is uitgebreid met een uitvoeringsagenda, een regionale 
woondeal én een woonzorgvisie. 
 



 

In die woonvisie hebben we afgesproken dat ten minste 25% van 
alle nieuwbouwwoningen sociale huur moet zijn. In de regionale 
woondeal deden we daar nog een schepje bovenop: dat werd 30%. 
 
In 2022 bestond onze woningvoorraad voor zo’n 19% uit sociale 
huurwoningen van woningcorporaties. Na drie jaar bouwen zou je 
verwachten dat dat percentage is gestegen. Maar dat is niet zo. 
Ondanks onze ambities is het aandeel sociale huur nog steeds 
gelijk gebleven. Onze plannen zien er goed uit op papier, maar daar 
hebben onze inwoners veel te weinig aan. 
 
Waar blijven de regels die ervoor zorgen dat inwoners van Bernheze 
voorrang krijgen bij woningen in hun eigen dorp? Wanneer maken 
we het eindelijk makkelijker om woningen te splitsen, zodat er meer 
woonruimte ontstaat? En waarom investeren we niet wat vaker zelf 
geld om sociale huurwoningen te bouwen, zoals we dat eerder 
deden in Nistelrode? Hop hop. 
 
Laten we overstappen naar het breed maatschappelijk beleid. 
Nog zo’n omvangrijk pakket: 38 pagina’s beleid, later aangevuld 
met 25 pagina’s uitvoeringsprogramma én documenten zoals de 
lokale inclusieagenda. 
 
Het beleid staat vol mooie voornemens: We willen dat iedereen mee 
kan doen en naar vermogen bijdraagt. Dat mensen elkaar lokaal 
kunnen ontmoeten en ontspannen. En dat iedereen zich optimaal 
kan ontwikkelen en ontplooien. 
 
Maar de cijfers laten geen verbetering zien.  
De eenzaamheid neemt toe. Steeds meer mensen hebben zorg of 
ondersteuning nodig. Het aantal inwoners met een laag inkomen of 
een bijstandsuitkering blijft gelijk. En het aantal leden van 
sportverenigingen loopt terug. Heel veel pagina’s beleid – maar 
wat hebben onze inwoners daaraan? 
 
Gelukkig wonen we in een gemeente waar inwoners zelf bergen 
verzetten. Waar mensen naar elkaar omkijken en elkaar helpen. 



 

Waarom zouden we die kracht niet versterken? Laten we deze 
lokale initiatieven ondersteunen met mensen en middelen. 
 
Met een kleine bijdrage kunnen we een door vrijwilligers gerunde 
dagbesteding in stand houden. We kunnen eindelijk een 
dementievriendelijke gemeente worden. En we kunnen kleinschalig 
vervoer binnen onze dorpen mogelijk maken. 
 
Laten we daar vandaag mee beginnen. Wij dienen daarvoor een 
motie in. 
 
Voorzitter, 
 
Als we Bernheze groener, gezonder en socialer willen maken, dan 
komen we er niet met het blijven schrijven van visies, programma’s, 
agenda’s en beleidsnotities. Dan moeten we investeren in 
verbeteringen in de dorpen zelf. 
 
Investeren in de uitvoering van grote plannen: 

● Het bouwen van betaalbare woningen. 
● Het aanleggen van snelfietspaden. 
● Het vergroenen van onze dorpen. 

 
Maar óók in de kleine dingen die het verschil maken: 

● Een gratis lidmaatschap van de bibliotheek (goed werk, 
college!). 

● Het openhouden van gemeenschapshuizen. 
● Het ondersteunen van sportverenigingen. 

 
Want alleen als wij het verschil maken in en voor de dorpen, kunnen 
we met recht zeggen dat Bernheze toekomst en bestaansrecht 
heeft. 
 
Laten we dit laatste jaar van deze raadsperiode daarvoor gebruiken. 
Dan geven we Bernheze volgend jaar groener, gezonder en socialer 
door aan de volgende gemeenteraad.  
 
 


